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Voltaképpen így lehetne 
összefoglalni a tegnapi „eu-
rorégiós" tanácskozásnak az 
üzenetét, amelyet ugyan 
Qéczi József országgyűlési 
képviselő mondott ki a kon-
ferencia megnyitója alkal-
mával, de a nap során, a ple-
náris ülésen és a szekciók-
ban is gyakran elhangzott. 

A nemzetközi összejöve-
tel tegnap délelőtt 9 órakor 
plenáris üléssel kezdte meg 
a munkáját, s e lső e lőadó-
ként Lehmann István, a 
Csongrád Megyei Közgyű-
lés elnöke a r r ó l b e s z é l t , 
bogy napjainkban a régiók 
Európájáról lehet beszélni , 
éppen ezért i d ő s z e r ű szá-
munkra az az elvárás, hogy 
regionális rendszerben gon-
dolkodva lépjük át a politi-
kai határokat, s í l y m ó d o n 
gazdasági, kulturális, sport 
és egyéb területen alakítsunk 
ki gyümölcsöző együ t tmű-
ködést egymással. Mindig a 
helyi érdekeket he lyezzük 
előtérbe, bizonyos fokig le-
gyünk katalizátorai az orszá-
gok együttműködésének, a 
közös m u n k á n k b ó l p e d i g 
mindenekelőtt az adott or-
szágban élő n e m z e t i s é g e k 
profitáljanak. 

Dr. Nagy László a JATE 
nevében üdvözölte az egybe-
gyűlteket, s előadásában ar-
ról beszélt, hogy újra kell 
gondolnunk az európaiságot, 
csakúgy, mint néhány évszá-
zaddal ezelőtt, hiszen ismét 
megváltoztak a politikai, tár-
sadalmi, gazdasági stb. kö-
rülmények. Nézete szerint 
ennek a régiónak adottságai 
vannak, de kötelezettsége is, 
hogy hozzájáruljon az euró-
paiság új eszményének ki-
alakításához. 

Braun Gyula, a Külügy-
minisztérium miniszteri biz-
tosa Kovács László külügy-
miniszter üdvözletét tolmá-
csolva e lmondta , hogy a 
szaktárca nagy rokonszenv-
vel vette tudomásul e kezde-
ményezést, amelynek Szege-
den adnak határozott formát 
a résztvevők, s rámutatott, 

• Euroregió 

Eljött az integrálódás ideje 

Viorel Coifanu 

Mi a véleménye a sze-
gedi kezdeményezésről és 
a mit vár a konferenciától? 
- kérdeztük a tegnapi ta-
nácskozás három résztve-
vőjét. 

Viorel Coifan, a Temes 
Megyei Tanács elnöke: -
Kiváló kezdeményezés . 
Mindenekelőtt a gazdasági 
együttműködés bővítésé-
ben látok jelentős távlati 
lehetőségeket. Azt várom 
a régió képviselőitől, ma-
gyar és jugoszláv baráta-

Bosko Perosevics 

inktól, hogy az ő fogalom-
rendszerükben határozzák 
meg: mit várnak a régió-
tól, s mi ehhez igazodunk 
majd. 

Bosko Perosevics, a 
Vajdasági Végrehajtó Ta-
nács elnöke: - Vélemé-
nyünk szer int is k ivá ló 
kezdeményezés, s a konfe-
rencia menete is gördülé-
keny, tartalmilag gazdag. 
Az e m b a r g ó f e l o l d á s a 
után számunkra ez külön 
jelentőséggel bír, de való-

Ivan Dan 

szinűleg a partnerek szá-
mára is. 

Ivan Dan, az Arad Me-
gyei Tanács e lnöke : -
Lehmann elnök úrral már 
évek óta dolgozunk ezen a 
„ t émán" , s úgy vé lem, 
végre beérett a munkánk 
gyümölcse . Azt várom, 
hogy e munkánkkal hoz-
zá járu lunk a két ország 
kapcsolatainak normalizá-
lásához és egészséges fej-
lődéséhez. (Fotó: Gyenes 
Kálmán) 

hogy a „kis" külpol i t ika i 
kapcsolatok alakí t ják ki a 
„nagyokat", vagyis szabad 
áramlást kell teremteni az 
ilyen jel legű együttműkö-
désnek, akkor lesz hatékony. 

Román Timpfei, a román 
külügyminisztérium képvi-
seletében hazája külpolitikai 
törekvéseiről és az európai 
integráció szükségességéről 
tett említést, dr. Mészáros 
Rezső, a JATE rektora pedig 
érzékletesen, grafikonok és 
ábrák révén, mutatta be a re-
gionális együttműködés eu-
rópai gyakorlatát, majd rá-

mutatott az együttműködés 
lehetőségei re és azokra a 
kommunikác ió s és in f ra -
strukturális követelmények-
re, amelyek nélkül nem kép-
zelhető el komoly kapcsolat-
rendszer kialakítása. 

Dr. Anderléné dr. Sajti 
Enikő docens, a JATE Új és 
Legújabb Kori tanszékéről a 
társadalmi együttélés törté-
netéről, helyéről és szerepé-
ről beszélt a Szeged-Temes-
vár-Újvidék térségben, s az-
zal a megállapítással zárta 
felszólalását, hogy ki kell 
használnunk a tör ténelmi 

p i l lana to t , amikor nincs 
olyan nagyhatalom a térség-
ben, amely ellenérdekelt len-
ne egy i lyen reg ionál i s 
együttműködés létrehozásá-
ban. Szalay István, a házi-
gazda Szeged polgármestere 
megállapította, hogy jó úton 
indult el ez a kezdeménye-
zés, de mindenképpen össze-
köttetést kell találni a régió 
„alkatrészei" között , s ez 
már logisztikai feladat . E 
feladaton kölcsönösen kell 
munkálkodni, de úgy, hogy 
a kapcsolatokat tovább kell 
szélesíteni. Itt említette meg 

Szeged szerteágazó testvér-
városi kapcsolatait is, ame-
lyek révén - közvetett mó-
don ugyan - összeköttetést 
lehet teremteni a régió váro-
sai között is. 

A tanácskozás délelőtti 
részében felszólaltak még a 
szomszédos megyék és a 
délvidéki tartomány képvi-
selője is. Mindannyian hitet 
tettek az együttműködés és a 
kapcso la tok bőv í t ésének 
szükségessége mellett. 

Délután Baja Ferenc kör-
nyezetvédelmi miniszter fel-
szó la lásáva l kezdődöt t a 
munka. A miniszter kiváló 
kezdeményezésnek ítélte a 
tegnapi össze jöve te l t és 
konkrét javas la to t is tett: 
hozzanak létre a régióban 
olyan vegyesb izo t t ságo t , 
amely a területfejlesztéssel 
és -rendezéssel foglalkozik 
majd. 

Tabajdi Csaba miniszter-
elnökségi államtitkár bizo-
nyos fenntartásainak is han-
got adott, mégpedig azért, 
mert mint mondotta, gyak-
ran kerülgetjük a kisebbség 
ügyét, holott ez adott, erről 
beszélni kell, meg rendezni 
dolgainkat. Annál inkább, 
mert mindannyian az Euró-
pai Unióba tartunk és ne-
hogy azt gondol juk, hogy 
majd ott békítenek ki ben-
nünket egymással! Ne is po-
litizáljuk túl a témát, hanem 
konkrét feladatokat szabjunk 
meg, s azokat hajtsuk végre. 

Ezt követően szekciókban 
folytatták a munkát, majd a 
szekcióvezetők - Annus Jó-
zsef, Gombos András, Csi-
kai Miklós - beszámoltak az 
ott végzett munkáról . Ezt 
követően Lehmann István, a 
Csongrád Megyei Közgyű-
lés elnöke köszönte meg a 
résztvevőknek a tanácskozás 
sikeréhez való hozzájárulá-
sukat, kifejezte reményét, 
hogy e nap sokat jelent majd 
a régió életében, s - este 6 óra 
előtt 3 perccel - bezártnak 
nyilvánította a konferenciát. 

Kisimre Ferenc 

Bizakodó hangnemben ítél-
ték meg a nyugati lapok Med-
gyessy Péter pénzügyminiszte-
ri jelölését. A legbefolyáso-
sabb londoni gazdasági-politi-
kai napilap, a Financial Times 
szerint például az üzleti világ 
úgy tartja: a reformer hírében 
álló, a vezető szocialista kö-
rökkel kapcsolatokat ápoló 
Medgyessy jelölése meggyőz-
te a befektetőket arról, hogy a 
reformok a Bokros Lajos irá-
nyításával kijelölt úton halad-
nak tovább. Jóllehet Med-

A sajtó - Medgyessyröl 
gyessy Bokrosnál kevésbé ra-
dikális, a pénzügyekben és a 
közszolgálatban szerzett ta-
pasztalatai és tárgyalási képes-
ségei elfogadhatóbbá teszik a 
szerkezeti átalakítási progra-
mot a szocialisták vezette ka-
binet számára - írta a lap, 
amely külön jelentőséget tulaj-
donított annak, hogy a liberá-
lis koalíciós partner is támo-
gatja jelölését. A Neue Zür-

cher Zeitung című tekintélyes 
svájci lap is azt emelte ki, 
hogy Medgyessy Péter nem-
zetközileg elismert gazdasági 
szakember. A lap úgy látja, 
hogy a Bokros lemondása mi-
att nyugtalanná vált üzleti kö-
rök Medgyessy jelölésére bi-
zonyára megkönnyebbüléssel 
reagálnak, a jelöltet ugyanis 
reform- és stabilitásorientált 
szakemberként tartják számon. 

• A Micro-Ker. -ügy újabb fejezete 

„Jótékonykodó" vádlottak? 
A Micro-Ker. Kft . II. 

rendű vádlottjának, Kiss 
Mátyásnak azon kérését, 
hogy a bíróság oldja fel a 
felesége nevén lévő - 3 
milliót tartalmazó - széf 
zár alá helyezését, a tegna-
pi tárgyalási napon a bíró-
ság elutasította. A végzés 
indoka pedig az volt, hogy 

új könyvszakértői véle-
mény elkészültéig, illetve 
annak tisztázásáig, hogy 
honnan származik az ott 
elhelyezett pénz, nincs le-
hetőség a kérés figyelembe 
vételére. Miután a vádlott 
és védője is tudomásul vet-
te a bíróság állásfoglalását, 
'gy a végzés j oge rő re 
emelkedett. 

A tárgyalás további ré-
szében ifj. Kopcsó András 
reagált Kiss Mátyás koráb-
ban elhangzott vallomásai-
fa. Az I. rendű vádlott által 
elmondottakból k i tűnt , 
hogy valóban komoly el-
tentétek voltak a kft. egyes 

tulajdonosai és vezetői kö-
zött. A gépi kódokon elhe-
lyezett pénzek felhasználá-
sára vonatkozó bírói kér-
déssel kapcsolatban ifj. K. 
A. végül elismerte: a kia-
dott tájékoztatókban való-
ban nem tudatták a befek-
tetőkkel a kódszámokra el-
helyezett összegek felhasz-
nálásának mikéntjét, de az 
érdeklődők a kft. alkalma-
zottaitól mindig megkap-
hatták az igényelt tájékoz-
tatást. 

Kiss Mátyás a nagy 
összegű kölcsönszerződé-
sekről szólva arra nem tu-
dott elfogadható magyará-
zatot adni, hogy milyen 
előnyt jelentettek azok a 
kft. számára. Az szintén 
nem derült ki egyértelmű-
en - de vélhetően a való-
sághoz közel i se j tések 
azért mindenkiben megfo-
galmazódtak - , hogy miért 
szerepeltek más összegek a 
visszafizetést rögzítő do-

kumentumon, mint a köl-
csönszerződésben. A Mic-
rotechnika Kft.-nek nyúj-
tott 5, majd 15 milliós köl-
csönt, hasonlóan a többi-
hez, a vádlott vallomása 
szerint a cég árbevételéből 
adták, ismeretségi alapon. 
A kérdés pedig ezek után 
nem csak a bíróban, de a 
hallgatóságban is megfo-
galmazódott: vajon miért 
j ó t ékonykod tak volna a 
vádlottak saját nyereségük 
terhére különböző vállal-
kozókkal? Az ugyanis a 
btrót is mosolyra fakasz-
totta, hogy a segítségnyúj-
tás öröme motiválta példá-
ul Kiss Mátyás ezzel kap-
csolatos döntéseit. És min-
dez még csupán morzsa a 
széles körű bűnlajstrom-
ból, így várhatóan további 
érdekes fejleményekre le-
het majd számítani az el-
következendő tárgyalási 
napokon is. 

N. Ráez Judit 

Megőrizni a kormány ed-
digi gazdaságpolitikai sike-
reit és folytatni a stabibzáci-
ót - ezt a célt tűzi ki Med-
gyessy Péter pénzügymi-
niszter- jelöl t . Medgyessy 
szerdai meghallgatásán az 
Országgyűlés Gazdasági Bi-
zottsága előtt hangoztatta: 
miniszterként szeretné elér-
ni, hogy a gazdaságpolitika 
kiszámíthatósága javuljon, 
erősödjön a műhelymunka a 
gazdasági kabinetben. A mi-
niszterjelölt reálisnak látja, 
hogy a stabilizáció folytatá-
sával megteremthetők jövőre 
a gazdaság 4-5 százalékos 

növekedésének fe l té te le i . 
Pénzügyminiszterként ke-
mény inflációellenes politi-
kát kíván folytatni, továbbá 
piaci eszközökkel bátorítani 
szeretné a munkahelyterem-
tést. A bizottság előtt han-
gozta t ta : ku lc ské rdésnek 
tartja az intézményi refor-
mok továbbvitelét, hazánk 
nemzetközi integrációjának 
folytatását. A következők-
ben sort kíván keríteni a sze-
mélyijövedelemadó-rendszer 
átalakítására. A bizottság két 
tartózkodás mellett javasolta 
Medgyessy Péter jelölését. 
(MTI) 

Hendikep 
mtmaná, hogy hamarabb belehalunk - mondaná 
mw Dustin Hoffman az Esőemberben, ha a film az 
itt és most magyar hőséről szólna. Arról a rossz hely-
re és rossz időben született, hendikepes magyar pol-
gárról, akinek a születéskor várható élettartama 7 
esztendővel kevesebb, mint a svájci tavak partján nap-
világot látott kortársáé. Persze a tétel nemcsak így, 
hanem határok nékül is igaz, mert egy budai villa 
úszómedencéjében lubickoló ifjú is több áldásos évre 
számíthat a sorstól, mint a Kőbánya-felsőn napvilá-
god látott honfitársa. Ez persze nem változtat azon a 
tényen, hogy a többség magyar életesélyei drámaiak. 

Azon már régen túl vagyunk, hogy sok koleszterint 
eszünk, mert az egészséges táplálék a többségnek 
megfizethetetlen. Túlléptünk már azon is, hogy a 
feszüléstől szabadulandó leisszuk, vagy rákosra füs-
töljük magunkat. S hol vagyunk már attól, hogy az 
auschwitzi gázkamrákéhoz hasonlatos, magyar égbolt 
alatt „elterülő" levegőből próbálunk oxigénhez jutni. 
Noha ezek a tételek nem elvetendők, de lassanként 
mellékszereplői, s következményei egy most játszódó 
magyar tragédiának. 

A mindennapok megannyi bizonytalansága, a ter-
vezhetetlenség, az állandó változásokhoz való alkal-
mazkodási kényszer, az ingadozó talajon megszülető 
félelem egy idő után állandósul, s maradandó szo-
rongássá lesz. 

Ez a már-már soha szűnni nem akaró szorongás 
minduntalan megkapja a fennmaradásához kellő im-
pulzusokat. Mert szorongunk attól, hogy holnap be-
zárhatják a gyerek iskoláját, hogy beleesünk a menet-
rendszerű leépítésbe, ...hogy mit, mikor és mennyivel 
emelnek, ...hogy betörnek, kifosztanak, lelőnek, 
...hogy az autónknak hűlt helyét találjuk, ...hogy a 
gyerek épségben hazaérjen a csúcsforgalmi közbi-
zonytalanságban, ...hogy lábat törünk a jégpályává 
változott, takarítatlan utakon, ...hogy ránk szakad a 
trolivezeték, ...hogy a ma felvett kölcsön kamatát fi-
zetni tudjuk, ...hogy kifussa a patikában a számlát, 
...hogy idejében zárják a még mindig kézivezérlésű 
sorompót, s szorongunk attól, hogy belebetegszünk 
ebbe a folyamatos szorongásba. S ami a fő, nincs 
mód kiengedni a szorításból, mert e kiszámíthatatlan 
jövővel „kecsegtető" vesszőfutásnak nincsenek relax-
szünetei. 

5 az ember már-már eljut odáig, hogy irigykedve 
nézi azokat, akik vagyont, családot, egzisztenciát, 

testi-lelki stabilitást vesztve bambulnak a nagy ma-
gyar valóságba, s értetlenkedve szemlélik a még ver-
gődő honfitársaikat. Ők könnyen vannak, már nincs 
veszíteni valójuk, s nem kell szoronganiuk azért, hogy 
mit hoz a holnap. 

S naná, hogy mi, még vergődők is előbb-utóbb be-
lehalunk ebbe az állandó, generalizált szorongásba, s 
egyre nagyobb az „esélyünk", hogy nem hét, hanem 
több évvel hamarabb, mint a svájci tavak parjtján 
született kortársunk. 

o /cJU / 
OzÁotcJU^ 

Lezsák és az MDF 
Nem érzek haragot egyet-

len MDF-tag iránt sem. Az 
én ellenfeleim a bársonyszé-
kekben és a kormánypárt i 
padsorokban ülnek - jelen-
tette ki Lezsák Sándor, az 
M D F alelnöke, a Haza és 
Haladás Alapítvány szerdai 
budapesti fórumán. Az esz-
mecsere volt a szerveze t 
„Beszéljünk róla" elnevezé-
sű fórumsorozatának első 
rendezvénye volt. 

Az ellenzéki szolidaritás-
ról szólva Lezsák Sándor 
hangsúlyozta: a különböző 
pártok közötti önkormányza-
ti együttműködést nem sza-

bad pártvezetői szinten pro-
vokálni. Kifejtette: azt sze-
retné, ha minél több új em-
ber kerülne be az MDF ve-
zetésébe, elsősorban az ön-
kormányzatokból . 

Boross Péter elnökségi 
tag a legfontosabb célnak a 
jelenlegi kormánykoalíció 
par lament i a rányának 50 
százalék alá szorítását jelölte 
meg. Boross Péter úgy véle-
kedet t , hogy az el lenzéki 
erőknek kompromisszumot 
kell kö tn iük , mert a kor-
mánypártok nemcsak a gaz-
daságot teszik tönkre, de a 
nemzet lelkét is tapossák. 

A MÁV Rt. a tervek sze-
rint 28,1 milliárd forintot 
fordít pálya- és kereskedőva-
súti beruházásokra, felújítá-
sokra az idén. A beruházá-
sokhoz 13,9 milliárd forint-
tal járul hozzá a költségve-
tés. Ebből a pénzből a MÁV 
Rt. 16,4 milliárd forintot for-
dít a pályavasúti beruházá-
sokra és felújításokra. 

A Budapes t -Hegyesha-
lom közötti vasútvonal kor-
szerűsítésére 1996-ban 8,2 
milliárd forintot költ. Ennek 
részeként átadják az ország 
első elektronikus biztosító-
berendezését, megvalósul a 
forgalom központi ellenőr-
zése, többek között befeje-
ződik Tata , A lmás füz i tő , 
Mosonmagyaróvár állomá-
sának á tépí tése . Tovább 
folytatódnak azok a pálya-
építési, erősáramú, távközlé-
si, magas- és műtárgyépítési 
munkák , amelyek révén 
megteremtődnek a nagy se-

• Vasúti beruházások 

Németek 
gyártják 

bességű, biztonságos vasúti 
közlekedés feltételei ezen a 
vonalon. A jövő év végére 
így csaknem két órára csök-
ken a Budapest-Bécs közötti 
vonatok menetideje. 

A kiemelt munkák közé 
tartozik többek között a Bu-
dapest-Kelebia vasútvonal 
korszerűsítésének megkez-
dése, a szlovén-magyar vas-
úti összeköttetés terveinek 
elkészítése. Villamosítják a 
Fe l sőzso lca -Hidasnémet i 
vasútvonalat. Befejeződik a 
Putnok-Bánréve-Ózd vasút-
vonal, valamint a nyíregyhá-
zai vasútállomás átépítése. 

és magyarok együtt 
a személykocsikat 
Korszerűsí t ik a Budapest 
Keleti és Kelenföldi pálya-
udvar közötti, a Szajol-Bé-
késcsaba, a Rétszilas-Báta-
szék, a S z é k e s f e h é r v á r -
Veszprém vonalat, illetve 
vonalszakaszt. Ugyancsak 
korszerűsítik Győr és Cell-
dömölk között a távközlő és 
biztosító-berendezéseket. 

A német-magyar koope-
rációban gyártott vasúti sze-
mélykocsik beszerzésével 
folytatódik a járműpark felú-
jítása. A különleges teherko-
csik beszerzése pedig előse-
gíti, hogy a vasút rugalma-
san reagálhasson a piac vál-

tozásaira. Kiemelt szerepet 
kap a környezet védelme és 
a kombinált fuvarozás fej-
lesztése. 

Ez évben várható a ki-
lencvenes évek elején meg-
kezdett számítógépes szállí-
tásirányítási rendszer kiépí-
tésének befejezése. A rész-
ben v i lágbankiadé iból fi-
nanszírozott országos rend-
szer azonnali tájékoztatást 
ad a forgalmi, a kereskedel-
mi szolgálatnak a fuvarozta-
tóknak a tehervonatok, az 
egyes kocsik, illetve rako-
mányuk útjának pillanatnyi 
helyzetéről. (MTI) 


